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فدراسيون بى جهت دست و پا مى زند

كى روش با ازبك ها 4 ساله بست؟
گلايه هاى ملى پوش المپيكى تنيس روى ميز

عالميان: در پاركينگ تمرين مى كنيم 1011

خط  خبر 

دختر و پسر خردسال قاينى را 
برق گرفتگى كشت

خط قرمز: دو فرزند چهار و شش ساله يك خانواده در تيگاب 
شهرستان قاين بر اثر اتصال سيم برق دچاربرق گرفتگى شده 
و فوت كردند. سرهنگ حسن شجاعى نسب معاون عمليات 
پليس استان خراسان جنوبى، اظهار داشت: ساعت 18 و 52 
دقيقه عصر روز جمعه پسر و دخترى خردسال در شهرستان 
قاين بر اثر برق گرفتگى جان خود را از دســت دادند. وى 
گفت: بر اثر باران سيستم برق رسانى خانه مسكونى دچار 
مشكل شــده و در پى اين اتفاق الياس شــش ساله و باران 
4ساله هر دو عضو يك خانواده هنگام خروج از خانه و برخورد 
با در دچار برق گرفتگى شــده اند. شــجاعى نسب افزود: 
نيرو هاى امدادى بلافاصله در محل حاضر شدند و عمليات 
امداد رسانى انجام شده اســت، ولى متأسفانه اين كودكان 

خردسال بر اثر شدت جراحات جان خود را از دست دادند.

رهايى 19 گروگان 
از دخمه هاى باند گروگانگيرى 

 ركنا: دادستان جيرفت از شناســايى و انهدام سه باند آدم 
ربايى اتباع خارجى طى چند روز گذشته در اين شهرستان 
خبر داد و گفت: در اين عمليات ها 19 نفر از اتباع بيگانه از 
چنگال گروگانگيران رها شدند. حسين سلامى اظهار داشت: 
با دستور قضايى و تلاش مأموران پليس اطلاعات و امنيت 
عمومى شهرستان، ضربه به باند هاى مذكور در دستور كار 
دادستانى قرار گرفت. دادستان جيرفت با اعلام اينكه در اين 
رابطه 9 متهم دستگير شده اند، افزود: در عمليات هاى انجام 
شده مقاديرى سلاح و مهمات به همراه 5 دستگاه خودروى 

حمل اتباع بيگانه كشف و توقيف شده است.

اشرار پليس نما جوان بدنساز را 
در جاده ايرانشهر كشتند

 ايسنا: مسئول كميته پرس سينه هيئت بدنسازى سيستان 
وبلوچستان در محور ايرانشهر -خاش هدف تيراندازى افراد 
شرور قرار گرفت و جان خود را از دســت  داد. رئيس هيئت 
بدنسازى و پرورش اندام سيســتان و بلوچستان در تشريح 

جزئيات اين خبر گفت: 
افراد شــرور پليس نما، 
بامداد شــنبه خودروى 
محمد عنانى و شريف زاده 
از ورزشكاران بدنسازى 
استان را كه از مسابقات 
درليفت شرق كشور در 

چابهار بازمى گشــتند را در 35 كيلومترى محور ايرانشهر به 
خاش توقيف مى كنند . محمدپرســت افزود: اين افراد شرور 
كه انگيزه شان مشخص نيست اين دو ورزشكار را به گروگان 
مى گيرند كه در اين حين محمد عنانى تصميم به فرار از دست 
گروگانگيران مى گيرد . وى گفت: افراد شرور به محمد عنانى 
حين فرار تيراندازى مى كنند كه وى بر اثر اين تيراندازى جان 
خود را از دست مى دهد . محمد پرست همچنين گفت: افراد 
شرور و راهزنان پس از كشتن مســئول پرس سينه هيئت 
بدنسازى استان از محل متوارى مى شوند و شريف زاده نيز از 

چنگال آن ها رها مى شود.

 رئيس سازمان امداد و نجات جمعيت هلال احمر:
احتمال زنده  بودن مسافران هواپيما

زير صفر است 
خط قرمز: على رغم انتشار اخبارى مبنى بر احتمال زنده بودن تنى چند 
از مسافران در حادثه هواپيماى تهران - ياسوج چند ساعت پس از سقوط، 
رئيس سازمان امداد و نجات جمعيت هلال احمر گفت كه با توجه به نحوه 
برخورد هواپيما با كوه، امكان اينكه كســى پس از حادثه زنده مانده باشد 
زير صفر است.مرتضى سليمى در مورد شرايط انجام عمليات جست وجو در 
منطقه سقوط هواپيماى تهران-ياسوج اظهار كرد: با توجه به اينكه وضعيت 
هوا در منطقه بســيار بد و انجام عمليات واقعاً خطرناك است تا دوشنبه 

امكان ادامه عمليات وجود ندارد.
رئيس سازمان امداد و نجات جمعيت هلال احمر در مورد وضعيت نيروهاى 
امدادگر هلال احمر گفت: آن ها كه در كمپ 3600 مترى بودند پايين آمدند 
و در دامنه كوه اردوگاهى زده شده و اين افراد آنجا مستقر هستند. حدود 25 
تيم آنجا آماده هستند تا در صورت مساعد شدن شرايط بتوانند عمليات را 

آغاز كنند؛ ضمن اينكه نيروهاى پشتيبان هم آماده هستند.
در پى حادثه گمانه زنى هايى مبنى بر اينكه ممكن بوده تعدادى از مسافران 
تا ساعاتى پس از سقوط هم زنده بوده باشند در ميان افكار عمومى مطرح 
شده كه سليمى در اين رابطه گفت: من منطقه سقوط را از نزديك  ديده ام. 
با توجه به شرايطى كه آنجا وجود دارد و نحوه برخورد هواپيما با كوه امكان 
اينكه پس از حادثه كسى زنده مانده باشد، زير صفر است؛ بنابراين خوب 
است كه مردم به شــايعات اين چنينى توجه نكنند و آن هايى كه چنين 
مســائلى را هم مطرح مى كنند، اين كار را انجام ندهنــد. اين گونه اخبار 

موجب فشار روحى به خانواده هاى مسافران مى شود.
*توضيح پزشكى قانونى 

رئيس سازمان پزشكى قانونى 
كشــور اخبار مربوط به اعلام 
اســامى اجســاد شناســايى 
شده از سرنشــينان هواپيماى 
مســافربرى تهران ياســوج را 
تكذيــب و توضيحاتــى را در 
خصــوص عملكرد پزشــكى 
قانونى در اين زمينه ارائه كرد. 
دكتر احمد شجاعى در اين باره 

گفت: تاكنون هيچ پيكر كاملى از قربانيان حادثه سقوط هواپيماى ياسوج 
به پزشكى قانونى تحويل داده نشده بلكه تنها بقايايى از اجساد به پزشكى 
قانونى ارجاع شــده كه بررسى هاى تشــخيصى لازم در مورد آن ها انجام 

شده است.
وى با بيان اينكه آنچه كه تحت عنوان تحويل 31 جسد به پزشكى قانونى 
مطرح شده، صحيح نيست، گفت:  همان طور كه گفتم هيچ جسد كاملى به 

ما تحويل داده نشده است. 
رئيس سازمان پزشكى قانونى كشور با بيان اينكه بعد از تجميع و تحويل 
مابقى قطعات يا پيكرهاى اجســاد اين حادثه به پزشكى قانونى ياسوج، 
نسبت به تكميل بررســى ها و اظهارنظر نهايى در خصوص تعيين هويت 
قربانيان سقوط هواپيما اقدام خواهد شــد، گفت: در حال حاضر در مورد 
زمان قطعى اعلام اسامى و تحويل اجساد نمى توان اظهارنظر قطعى كرد، 
اما تمام همكاران من در پزشكى قانونى در حال انجام وظايف خود هستند.
شايان ذكر است، هواپيماى  اى تى آر شركت هواپيمايى آسمان، ساعت 8 
صبح يكشنبه از فرودگاه مهرآباد به مقصد ياسوج تيك آف كرد و حدود 50 
دقيقه بعد به دليل شرايط جوى به كوه دنا برخورد كرد. اين هواپيما حامل 
60 مسافر، 2 نفر مهماندار، 2 نفر امنيت پرواز و دو نفر خلبان و كمك خلبان 

بود كه تمام مسافران و خدمه اين پرواز جان باختند.

خط شهرستانها

جزئيات اين خبر گفت: 
افراد شــرور پليس نما، 
بامداد شــنبه خودروى 
محمد عنانى و شريف زاده 
از ورزشكاران بدنسازى 
استان را كه از مسابقات 
درليفت شرق كشور در 

رئيس سازمان پزشكى قانونى 
كشــور اخبار مربوط به اعلام 
اســامى اجســاد شناســايى 
شده از سرنشــينان هواپيماى 
مســافربرى تهران ياســوج را 
تكذيــب و توضيحاتــى را در 
خصــوص عملكرد پزشــكى 
قانونى در اين زمينه ارائه كرد. 

قهرمانى سرخ ها پررنگ تر شد

پرسپوليس تمرين دربى را برد

پديده يك قدم ديگر به پايين جدول نزديك شد

 تايى به دربى رفت تايى به دربى رفتاستقلال 4 تايى به دربى رفت
10

 خط قرمز- ليلا طاهرى: راز خانواده عروس 
كه جسد دامادشان را دفن كرده بودند فاش 
شــد. روز 5 آذرماه خانم جوانى با مراجعه به 
كلانترى 101 تجريش به مأمورين اعلام كرد 
كه همسرش به نام يعقوب (36 ساله) از خانه 
خارج شده و ديگر مراجعتى به خانه نداشته 
است. با تشــكيل پرونده مقدماتى با موضوع 
«فقدان افراد» و به دســتور بازپرس شــعبه 
هشــتم دادســراى ناحيه 27 تهران، پرونده 
جهت رسيدگى در اختيار اداره يازدهم پليس 

آگاهى تهران قرار گرفت.
همسر فقدانى پس از حضور در اداره يازدهم 
پليس در اظهاراتش عنوان كرد: من و همسرم 
سرايدار يك مجتمع مسكونى در منطقه الهيه 
هستيم روز دوم آذرماه امسال برادرم به همراه 
مادرم براى ميهمانى از شهرســتان به خانه 
ما آمدند تا اينكه حدود ســاعت 7 بعداز ظهر 
تصميم به بازگشــت به خانه شان را گرفتند؛ 
زمانى كه برادر و مادرم قصد خارج شــدن از 
خانه را داشتند، يعقوب از آن ها خواهش كرد 
تا از آنجايى كه موتورسيكلت وى خراب شده 
و روشن نمى شود، او را تا قســمتى از مسير 
برسانند و پس از آن هر سه نفر از خانه خارج 
شدند. ساعتى از رفتن يعقوب گذشت اما از او 
خبرى نشــد تا اينكه با برادرم تماس گرفتم؛ 
برادرم عنــوان كرد كه يعقــوب را در حوالى 
پارك وى پياده كرده و ديگــر خبرى از وى 

ندارد؛ نهايتا پس از چند روز بى خبرى تصميم 
گرفتم تا موضوع را به پليس خبر دهم.

با آغاز تحقيقــات پليســى،كارآگاهان اداره 
يازدهم پليس آگاهى تهران در همان تحقيقات 
اوليه اطلاع پيدا كردند كــه فقدانى اعتياد به 
مصرف موادمخدر دارد و همين موضوع علت 
اصلى درگيرى و اختلاف شديد وى با همسر 
و خانواده همسرش است. با توجه به شواهد و 
دلايل بدست آمده كه نشان از احتمال وقوع 
جنايت داشت، كارآگاهان با هماهنگى بازپرس 
پرونده اقدام به دســتگيرى همسر فقدانى و 
همچنين مادر و برادرهمســر فقدانى نموده 
و تحقيقات پليســى از آن ها در دســتور كار 

كارآگاهان قرار گفت.
در شرايطى كه اين ســه نفر در اظهارات اوليه 

منكر هرگونه اطلاع از سرنوشــت دامادشان 
بودند در ادامه، محمد على (برادر زن فقدانى) 
عنوان داشت كه جســد يعقوب را مخفيانه و 
بدون آنكه اهالى مجتمع محل زندگى خواهرش 
از اين موضوع اطلاع پيــدا كنند به منطقه اى 
روستايى در شهرستان تاكستان منتقل و آنجا 
زير خاك پنهان كرده اما علت مرگ يعقوب را 

مصرف موادمخدر عنوان داشت.
محمدعلى در اظهاراتش به كارآگاهان گفت: 
ساعت 9 صبح به بازار رفته بودم كه خواهرم 
با من تماس گرفت و درخواست كرد تا هرچه 
سريع تر به خانه بازگردم؛ زمانى كه وارد خانه 
شدم، با جسد يعقوب مواجه شدم؛ براى آنكه 
خواهرم از ســاختمان اخراج نشود، تصميم 
گرفتم تا جسد يعقوب را مخفيانه خارج و به 

بيابان منتقل كنم.
با توجه به اطلاعات بدست آمده در خصوص 
مرگ فقدانى، تحقيقات جهت مشخص شدن 
علت اصلى مرگ وى (عليرغم اظهارات اوليه ى 
محمد على مبنى بر مرگ فقدانى) در دستور 
كار كارآگاهان قرار گرفت و سرانجام مشخص 
شد كه يعقوب با ضربات ســنگ وارد شده از 

سوى مادرزنش به قتل رسيده است.
همســر يعقوب در اعترافاتش به كارآگاهان 
گفت: من با يعقوب درگير شده بودم؛ در حالى 
كه يعقوب گلوى مرا گرفته و به شــدت فشار 
مى داد، مادرم در حمايت از من با تكه سنگى 
چند ضربه به سر يعقوب زد؛ يعقوب روى زمين 
افتاد؛ نفس نمى كشــيد؛ بلافاصلــه با برادرم 
تماس گرفته و او نيز پــس از مدت كوتاهى 
به خانه آمد؛ آن ها جســد يعقوب را شبانه در 
صندوق عقب ماشين قرار داده و با خودشان 
بردند؛ من نيز چند روز پــس از اين ماجرا به 

كلانترى رفته و طرح شكايت كردم.
با توجه به اعتراف صريح متهمين پرونده مبنى 
بر ارتكاب جنايت و انتقال جسد دامادشان به 
منطقه اى روستايى در شهرستان تاكستان، 
كارآگاهان اداره يازدهم پليس آگاهى تهران 
بزرگ با اخــذ نيابت قضايى به شهرســتان 
تاكستان اعزام شده و با راهنمايى محمدعلى 
(برادر زن مقتول)، روز 5 اسفند ماه موفق به 

كشف جسد مقتول شدند.

افشاى راز قتل داماد به دست مادرزنافشاى راز قتل داماد به دست مادرزنافشاى راز قتل داماد به دست مادرزن

خط قرمز: رئيس پليس مشهد از دستگيرى 
گرداننــدگان باند تهيــه و فــروش مجازى 
زعفران هاى تقلبى خبر داد. به گزارش خبرنگار 
ما؛ دوكشاورز 29و 32ســاله به نام هاى سعيد 
و احمد رضا كه اهل شهرستان تربت حيدريه 
هســتند در روزهاى پايانى بهمن ماه امسال با 
مشاهده آگهى فروش زعفران در فضاى مجازى 
با شــماره تلفن هاى اعلامى تمــاس گرفتند. 
سعيد و احمد رضا از شهرستان تربت حيدريه به 
مشهد آمده و با خريد 2كيلو و 380 گرم زعفران، 
 مبلغ خريد را به حساب فروشنده واريز كردند. 
اما آن ها پس از مراجعه به شهر خود دريافتند 
كلاه بزرگى سرشــان رفته و زعفران ها تقلبى 
است. رئيس پليس مشــهد در اين باره گفت: 
در پى اعلام شــكايت مالباختگان، تحقيقات 
گسترده تيم دايره تجســس كلانترى شهيد 
نواب صفوى مشــهد آغاز شــد. سرهنگ اكبر 
آقا بيگى افزود : مأموران كلانترى شهيد نواب 
صفوى مشهد دو نفرگرداننده باند را شناسايى و 

براى دستگيرى آنان كه سوار برخودروى پرايد 
مشكى رنگ در كوچه جواديه در حركت بودند 
وارد عمل شدند. وى گفت: متهمان با سرعت 
زياد قصد فرار داشــتند اما نتوانستند خود را 
از چنگ مأموران انتظامــى برهانند و گرفتار 
شدند. پليس در بازرسى اوليه از خودرو 4كيلو و 
100گرم زعفران تقلبى كشف كرد. راننده پرايد 
اظهار داشت:  همدستش چندى قبل پيشنهاد 
داده اگر براى فروش زعفران هايى كه از اخلمد 
مى آورد با او همكارى كند به ازاى فروش هر يك 
كيلوگرم زعفران 100هزار تومان سهم مى گيرد. 
رئيس پليس مشــهد در پايان با اشاره به اين 
مطلب كه تحقيقات گسترده براى دستگيرى 
ديگر اعضاى باند تهيه و فــروش زعفران هاى 
تقلبى در مشــهد ادامه دارد از شهروندانى كه 
به اين شــيوه مورد كلاهبردارى واقع شده اند 
خواست هر چه سريع تر براى پيگيرى شكايت 
خود به كلانترى شــهيد نواب صفوى مشهد 

مراجعه كنند.

خط قرمز: فرمانــده انتظامي اســتان از 
دستگيري ســه متهم پرونده آدم ربايي به 

خاطر اختلاف مالي در مشهد خبر داد. 
ســردار قادر كريمي با اعلام اين خبر گفت: 
21:30 شب دوشنبه گذشته گزارش ربايش 
مرد 26 ساله با خودروى پژواش به فوريت هاى 
پليسى110 اعلام شــد.وي افزود: با توجه به 
اهميت موضوع دستورات لازم به فرماندهى 
انتظامى مشهد صادر و تحقيقات پليسى آغاز 
شد و بررسى هاى پليسى درباره ربايش مرد 
متاهل ادامه داشت كه فردى در تماس تلفنى 
با اطرافيان مرد جوان در خواست يك قطعه 
چك به مبلغ70 ميليون تومان در قبال آزادى 
گروگان را داشــت. فرمانده انتظامى استان 
خراسان رضوى افزود: در پى اين درخواست 
متهمان، تيم تجسس كلانترى شفا تحقيقات 
خود را ادامه دادند و پس از چند ساعت، آدم 
ربايان در تماس تلفنى دوباره درخواست يك 
قطعه چك به مبلــغ 15 ميليون تومان را در 

قبال حــل اختلاف مالى خود بــا گروگان را 
داشــتند.متهمان ادعا مى كردند كه الباقى 
طلب خود را بعد دريافت خواهند كرد.  سردار 
قادر كريمى گفت: با توجه به اين كه متهمان 
نتيجــه اى از تماس هاى تهديــد آميز خود 
نگرفته بودند،ساعت 2 بامداد روز بعد، خود 
گروگان با خانواده اش تماس گرفت و گفت: 
اگر پــول فراهم كنيد اين هــا آزادم خواهند 
كرد.فرمانده انتظامى استان خراسان رضوى 
گفت: پرونده وارد مرحله جديدى شــد و با 
دســتور قضايى، كارآگاهان مبارزه با جرايم 
جنايى پليس آگاهى بررسى هاى علمى خود 
را ادامه دادند. سردار قادر كريمى تصريح كرد: 
كارآگاهان پليس آگاهى سه متهم پرونده را 
دستگير و گروگان را از چنگ آنان رها كردند. 
تحقيقات براى روشــن شدن ابعاد مبهم اين 
پرونده و ربايش مرد جوان كه برابر شواهد و 
ادله موجود به خاطر اختلافات مالى رخ داده 

است، ادامه دارد.

ربودن مرموز يك مرد به دست سه طلبكارانهدام باند فروش زعفران تقلبى درفضاى مجازى

ورزش:در آخرين ديدار از هفته بيست و چهارم 
ليگ برتر تيم فوتبال پرســپوليس در ورزشگاه 
آزادى به مصاف اســتقلال خوزســتان رفت و 
توانست ميهمان خود را با يك گل شكست دهد 
.در اين بــازى كه زير بارش شــديد باران انجام 
شد ســيامك نعمتى تك گل ميزبان را در نيمه 
اول به ثمر رساند. در اين بازى كه تمرينى براى 
دربى هم بود برانكو به بازيكنانى چون بيرانوند ، 
اميرى ، مسلمان  و حتى منشا استراحت داده بود 
و روى قدرت تهاجمى و انگيزه نعمتى ، مصلح و 

رسن حساب كرده بود. پرسپوليس در نيمه اول 
عملكرد بهترى داشت و حريف خود را تا حدود 
زيادى عقب نشانده بود. در نيمه مربيان آبى هاى 
اهواز ، دســت به بازى انتحارى زدند و روى ضد 
حملات چند نوبت سرخپوشان را حسابى اذيت 
كردنــد. برانكو در اواخر بازى منشــا و اميرى و 
محرمى را به ميدان فرستاد با اين حال نتوانست 
به گل هاى زده خود بيفزايد و بازى با همان تك 
گل به پايان رسيد.با اين پيروزى برانكو و تيمش 

يك گام ديگر به قهرمانى نزديك تر شدند. 



پديده يك قدم ديگر به پايين جدول نزديك شد

استقلال 4تايى به دربى رفت

اميرمحمد سلطان پور: هفته بيست و چهارم رقابت هاى 
ليگ برتر باشــگاه هاى ايران با شكست پديده و پيروزى 
مقتدرانه اســتقلال همراه بــود. در اصفهان پديده با تمام 
حواشــى اخير خود و كنار گذاشتن موقت 6بازيكن اصلى 
به دليل اعتصاب، به مصاف تيم روى فرم ذوب آهن رفت. 
آن هــا در اين ديدار تمام توان خــود را درون زمين خرج 
كردند اما ذوب آهــنِ حرفه اى، با مبارزه تا آخرين لحظه 
براى پيروزى، يك شكســت تلــخ را براى رضا مهاجرى و 
يارانش ثبت كرد. كى روش استنلى در دقيقه بيست روى 
پاس مرتضى تبريزى اولين گل بازى را به ثمر رســاند اما 
اكبــر صادقى پيش از پايان نيمه اول بر روى ضربه پنالتى 
به دست آمده روى خطاى هند بچگانه بازيكنان ذوب آهن 
بازى را به تساوى كشاند. در نيمه دوم بازى بيشتر پاياپاى 
دنبال مى شــد تا اينكه در وقت هاى تلف شده نيمه دوم 

ذوب آهن روى يك غافلگيرى به گل رســيد  تا طرفداران 
فوتبال استان يك روز تلخ ديگر را تجربه كنند.

در ديگر ديدار ديروز پارس جنوبى جم با از دست دادن دو 
امتياز ديگر، با صدر جدول بيشتر فاصله گرفت. اين تيم در 
جم مقابل تراكتورسازى به ميدان رفت و با اينكه خيلى زود 
توسط اميد سينك از حريف خود پيش افتاد اما در دقيقه 
62 اين احســان پهلوان بود كه يك امتياز را براى ساغلام 

هديه آورد.
اما در اهــواز و در يكى از حساســترين ديدارهاى هفته، 
اســتقلال تهران ميهمان فولاد بود. در حالى كه اين بازى 
تحت الشــعاع باران شديد و كم سابقه در اهواز قرار گرفته 
بود، دو تيم از لغزندگى زمين و اشتباهات بيشتر مدافعين 
نهايت استفاده را برده و در نيمه اول، تماشاگران حاضر در 
استاديوم را به يك جشنواره گل دعوت كردند. در حالى كه 

هنوز هجده دقيقه از نيمه اول نگذشته بود چهار گل درون 
دروازه دو تيم قرار گرفته بود و ســهم استقلال با حركت 
هاى كشنده تهاجمى اين تيم سه گل بود. مامه تيام يك 
روز خوب ديگر را از زمان پوشــيدن پيراهن آبى رقم زد و 
يك گل و يك پاس گل از اين ســه گل حاصل كار او بود. 
تيام در نيمه دومِ كــم گل نيز نقش خود را به خوبى ايفا 
كرد و در حالى كه تيمش به خوبى حريف را تحت كنترل 
داشت، در سومين دقيقه از وقت هاى تلف شده گل چهارم 
اســتقلال را نيز به ثمر رساند تا استقلال 4-1 فولاد را در 
هم بكوبد. استقلال با اين پيروزى در آستانه دربى آمادگى 
بالاى خودش را نشان داد و با اينكه اميدى به گرفتن جام 
قهرمانى از دستان پرسپوليس ندارد اما بدون شك روز دهم 
اسفند براى خاطره سازى به خاطر هوادارانش، پا به زمين 

چمن استاديوم آزادى خواهد گذاشت.

محكوميت نفت آبادان و سپاهان 
به انجام بازى در استان ديگر

ورزش: به نقل از ســايت فدراسيون فوتبال، ديدار دو تيم صنعت نفت 
آبادان و پرسپوليس در هفته بيست وســوم ليگ برتر برگزار و از سوى 
تماشــاگران تيم صنعت نفت تخلفاتى مبنى بر پرتاب ترقه و ســنگ و 
انداختن بطرى و ليزر صوت گرفت. اين تيم  به برگزارى يك ديدار خانگى 
در زمين بى طرف به غير از استان ميزبان و ميهمان به تشخيص و تعيين 

كميته برگزار كننده مسابقات محكوم شد.(اين رأى قطعى است). 
تيم ســپاهان اصفهان به خاطر پرتاب نارنجك از سوى تماشاگرانش به 
انجام يك بازى خانگى در زمين بى طرف غير از استان ميزبان و ميهمان 
به تشخيص و تعيين كميته برگزار كننده مسابقات محكوم شد.(اين رأى 

قابل تجديد نظر است).

5 تيم انگليسى به دنبال سامان قدوس
ورزش: يك رسانه انگليسى از علاقه مندى پنج باشگاه مطرح فوتبال اين 

كشور براى جذب ملى پوش ايرانى تيم اوسترشوندس سوئد خبر دادند.
وستهام يونايتد، ساوتهمپتون، لسترسيتى، وست  بروموويچ، برايتون و چندين 
باشگاه اسكاتلندى پنجشنبه گذشته با حضور در ورزشگاه امارات لندن بازى 
سامان قدوس برابر آرسنال را زير نظر گرفتند. قدوس پس از پايان بازى رفت 
اوسترشوندس برابر آرسنال در سوئد مورد توجه قرار گرفت، زيرا آرسن ونگر 
به تمجيد اين ملى پوش ايرانى پرداخت. سامان قدوس در فصل جارى ليگ 
اروپا 4 گل به ثمر رســاند و 4 پاس گل داد. مدير برنامه هاى اين ملى پوش 
ايرانى كه در لندن به سر مى برد با اعلام تمايل تيم هاى انگليسى براى جذب 

سامان قدوس از بردن نام تيم مشخصى خوددارى كرد.

تمديد قرارداد طارمى 
در دستور كار باشگاه الغرافه

تســنيم: با وجود اينكه زمان زيادى از حضــور مهدى طارمى در 
الغرافه نمى گذرد، اما اين بازيكن توانســته نظر مثبت مســئولان و 
كادر فنــى الغرافه را جلب كند و حتــى ميان هواداران اين تيم هم 
تبديل به بازيكن محبوبى شــده است. براساس اين گزارش، از قطر 
خبر مى رســد كه مســئولان الغرافه درصدد تمديد قرارداد طارمى 
هســتند و اين موضوع يكى از برنامه هاى اصلى آن هاست. حالا بايد 
ديــد با توجه به حضــور محتمل طارمى در جــام جهانى 2018 و 
اينكه او اميدوار به رسيدن پيشنهادهاى اروپايى است، در نهايت چه 
تصميمى خواهد گرفت. اگر طارمى پيشنهادى از اروپا دريافت نكند 

به احتمال فراوان در الغرافه مى ماند. 

هفته بيست و پنجم ليگ دسته اول 
تقابل مدعيان با تيم هاى شمالى

ورزش: ديدار هفته بيســت و پنجم ليگ دسته اول فوتبال امروز برگزار 
مى شود و سه تيم اول جدول يعنى نفت مسجد سليمان، خونه به خونه 
بابل و بادران تهران در استان هاى گيلان و مازندران به ميدان خواهند رفت.

برنامه بازى هاى هفته بيست و پنجم ليگ دسته اول:
يكشنبه- 6 اسفند 

  راه آهن تهران - مس رفسنجان 
  شهردارى تبريز - نساجى مازندران

  ملوان بندر انزلى - نفت مسجد سليمان
  خونه به خونه مازندران - بادران تهران
  گل گهر سيرجان- فجر سپاسى شيراز

  آينده سازان برق جديد شيراز - ماشين سازى تبريز
  اكسين البرز - مس كرمان

  آلومينيوم اراك - ايرانجوان بوشهر
  شهردارى ماهشهر - صباى قم

مهاجرى: پاى بازيكنان جوان مان 
ايستاده ايم

سرمربى تيم فوتبال پديده گفت: مقابل ذوب آهن يك لحظه غفلت 
كرديم و باختيم. بازيكنانمان باتجربه بودند، شكســت نمى خورديم. 
رضا مهاجرى ســرمربى تيم پديده اظهار داشــت: امــروز به دليل 
بى توجهى بازى را از دســت داديم. واقعا مى گويم از عملكرد بچه ها 
لــذت بردم و به آن ها افتخار مى كنم.اين ها هم جوان هســتند و ما 

پاى آنها ايستاده ايم.

ضد حمله
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ورزشـــى

رحمتى دروازه بان آبى ها در دربى
ورزش: سيد حسين حسينى به دليل كارت زردى كه در دقيقه 
82 از داور بــازى با فولاد خوزســتان گرفت دربى پايتخت را از 
دست داد. حســينى بعد از دريافت كارت زرد با فرشيد باقرى 
بازيكــن هم تيمى اش جر و بحث كرد. او همچنين به شــدت 
به داور بازى معترض شد. حســينى در 5 بازى آخر خود براى 
استقلال فقط يك بار موفق به ثبت كلين شيت شده است. او در 
برابر سايپا، ذوب آهن، الريان و فولاد خوزستان گل خورده و فقط 
در برابر سپيدرود گلى دريافت نكرده است. اين آمار ممكن است 
باعث از دست رفتن جايگاهش در استقلال و تيم ملى هم شود.

پادوانى به بيمارستان منتقل شد
ورزش: بازيكن مصدوم تيم فوتبال اســتقلال با آمبولانس به 
بيمارستان منتقل شد. پادوانى بازيكن تيم فوتبال استقلال در 
بازى ديروز مقابل فولاد در دقايق پايانى نيمه اول مصدوم شد و 
از بازى بيرون رفت. به دليل اين مصدوميت، وى با آمبولانس به 
بيمارستان منتقل شد.در مورد شدت مصدوميت وى و اينكه به 

دربى مى رسد يا خير خبر موثقى منتشر نشد. 

حميدرضاعرب: كارلوس كى روش با سران فدراسيون 
فوتبال ازبكســتان به توافق رسيده و بعد از جام جهانى 
ايران را به مقصد ازبكستان ترك خواهد كرد. اين توافق 
چندى پيش درامارات حاصل شــده و فدراسيون فوتبال 
بى آنكه درجريان توافق حاصله ميان سرمربى تيم ملى و 
فدراسيون فوتبال ازبكستان باشد، همچنان به ادامه كار 

با اين مربى تاكيد دارد. 
پس از توافقى كه كى روش با ازبك ها داشت فدراسيون 
فوتبال بارها اعلام كرد كه با اين مربى براى ادامه همكارى 
بعد ازجام جهانى فوتبال مذاكره خواهد كرد درحالى كه 
اگــر كى روش تمايلى به ادامه فعاليــت درفوتبال ايران 
داشــت، هيچ گاه با ازبك ها به توافق نهايى نمى رســيد. 
حال شايد خبرهاى متعددى كه رسانه هاى ازبك درباره 
همكارى با كى روش منتشرمى كنند فدراسيون فوتبال 
را تحريك كند تا در راســتاى عقد قرارداد با مربى جديد 
اقدام هايى انجام دهد و در حالى كه 4ماه به جام جهانى 
باقى مانده و بعد از اين جام ديگر كى روش روى نيمكت 
تيم ملى نيست بايد ازهم اكنون گزينه هاى مورد نظرخود 
را بررســى كند. برخى اعتقاد دارند كه برانكو جاى كى 

روش را درتيــم ملى خواهد گرفت 
و فدراســيون فوتبال قــول جذب 

اين مربى كــروات را از وزارت ورزش 
و جوانان گرفته اســت اما ايــن همكارى 

منوط به موافقت مديران باشــگاه پرسپوليس 
هم هســت و بايد ديد كه مسئولان اين باشگاه آيا با 

جدايى برانكو موافقت خواهند كرد يا خير؟! يك نظريه 
ديگرنيزوجــود دارد كه از احتمال عقــد قرارداد با يك 
مربى فعال در جام جهانى پرده بر مى دارد. فدراســيون 
فوتبــال كه نشــان داده براى اســتخدام مربى خارجى 
حاضراست سالانه تا شش ميلياردتومان هم هزينه كند، 
مانند قراردادى كه با كى روش منعقد شــده بود، با اين 
مبالغ مى تواند اقدام به جذب مربيان مناســبى براى تيم 
ملى كند. طبق آمارى كه منتشرشده كى روش دررديف 
گران تريــن مربيان حال حاضر فوتبال جهان قرار دارد و 
با دســتمزدى كه براى وى تعيين شــده بازهم مى توان 
مربيان بزرگى را براى تيم ملى به خدمت گرفت كه بايد 
ديد سياستگذارى هاى سران فوتبال و ورزش ايران براى 

دوران پسا كى روش چه خواهد بود. 

تسنيم: مربى تيم فوتبال مشكى پوشان به اظهارات مالك اين باشگاه 
بعد از شكست سنگين 5-0 مقابل سپاهان اصفهان، واكنشى تند نشان 
داد. سياوش اكبرپور مى گويد: پس از اينكه از سمت مان استعفا كرديم، 
نمى دانم چه اتفاقى افتاد كه وقتى برگشتيم، تيم طور ديگرى شده بود. 
انگار روح تيم مُرده بود. دليلش را هم نمى دانم و براى من و رضا عنايتى 

واقعاً جاى سؤال داشت.
وى افزود: زمانى كه رضا (عنايتى) اســتعفا كرد، آن را پذيرفتند و سراغ 
70 مربى رفتند، اما وقتى نتوانســتند مربى پيــدا كنند، با خواهش و 
التماس از عنايتى خواســتند، برگردد. عنايتى به خاطر مردم شهرش 

قبول كرد، دوباره برگردد. مربى تيم فوتبال مشكى پوشان تصريح كرد: 
متوجه شــده ايم برخى از اعضاى كادر فنى و بازيكنان از تداركات تيم 
كمتر پول گرفته اند. خيلى چيزها اينجا ديده ايم كه اگر عباسى بخواهد 
صحبتى كند، مجبور هستيم حقايقى را بگوييم كه براى خيلى ها مى تواند 
جالب باشد. آقاى عباسى، شما كه مى گويى حد عنايتى همين است، حد 
خودتان چيست؟ حد شما ليگ دسته سوم هم نيست، چه برسد به ليگ 
برتر! شما اشتباهى به ليگ برتر آمده اى. توان مرزبان، ميثاقيان، خداداد 
عزيزى و عنايتى همين بود، توان شما چقدر است؟ قصد داشتم خيلى 
چيزها را بگويم، اما عنايتى از من خواست صحبتى نكنم، نگذاريد بگويم 

چطور شب بازى لباس هاى تيم را بردند. مردم شما را مى شناسند، اهالى 
فوتبال هم همين طور. مى توانيد از مرزبان سؤال كنيد كه شما چه كسى 
هستيد! اكبرپور افزود: ما در جريان آمدن تك تك بازيكنان بوديم، چند 
بازيكن گرفتيم، اما 100 ميليون هم پول نداديد. قرارداد روح االله سيف 
اللهى را دو ساعته فسخ كرديد، چون نمى خواستيد پولش را بدهيد. آيا 
سيف اللهى به دردمان نمى خورد؟ قرارداد مهرداد طهماسبى را يك ساعته 
فســخ كرديد. مربى بادانش شما هشت امتياز گرفت، اما عنايتى تيمى 
را تحويل گرفت كه 12،13 بازيكن بيشــتر نداشت. آقايان عباسى! اگر 
جنجال نمى كرديد، تيم در ليگ برتر مى ماند، الان هم اميدوارم تيم بماند. 

در دفاع از عنايتى

اكبرپور: مسئولان مشكى پوشان درحد ليگ دسته سوم هم نيستند

فدراسيون بى جهت دست و پا مى زند

كى روش با ازبك ها 4 ساله بست؟

فوتبال مشهد در كما!
ورزش : فوتبال مشهد حالا به معناى واقعى به كما رفته  است! 
مشكى پوشان كه هفته هاست به قعر جدول چسبيده و پديده 
از عرش به فرش آمده و حالا تنها دو پله با مشكى پوشان فاصله 
دارد! اين وضعيت براى هيچ يك از هواداران نمايندگان مشهدى 
ليگ برتر مطلوب نيست اما بايد با واقعيت كنار آمد؛ نمايندگان 
مشهدى اين روزها نه تنها نمى توانند از هويت فوتبال شهرشان 
بــه خوبى دفاع كنند بلكه به ســادگى امتيازها را يكى پس از 
ديگرى از دست مى دهند تا مشخص شود فوتبال خراسان ديگر 
نه قلعه عقاب هاست نه آن شهر ترسناكى كه فوتبالى ها از سفر 
به آن واهمه داشتند. به راستى چه بر سر فوتبال اين شهر آمده ؟ 
چرا نمايندگان مشهد در ليگ برتر اين گونه به زندگى در شرايط 
بحران علاقه مند شده اند؟انگار فوتبال مشهد با بحران عجين شده 
است! مشكى پوشان پس از تحقير در خانه برابر سپاهان به اميد 
اين نشسته اند كه امسال همانند دو سال قبل با معجزه در ليگ 
برتر باقى بمانند در حالى كه اميــد زيادى براى اين تيم وجود 
ندارد مگر اينكه در خوش اقبالى هت تريك كنند و در ليگ برتر 
باقى بمانند. پديده اما اميد بيشترى نسبت به مشكى پوشان دارد 
و شاگردان رضا مهاجرى اميدوارند با برترى در بازى هاى باقيمانده 
همانند سال گذشته زودتر از اتمام فصل حضورشان در ليگ برتر 
را تثبيت كنند تا شايد فصل آينده بتوانند اتفاقات خوش نيم فصل 
اول را تكرار كنند اما پرسشى كه در اين بين به وجود مى آيد اين 
است كه اين وضعيت تا چه زمانى قرار است مدام تكرار شود؟ به 
راستى اين شــيوه در فوتبال حرفه اى جايگاهى دارد يا صرفا در 
فوتبال مشهد به اجرا در مى آيد؟ امسال اگر تيمى مثل استقلال 
خوزســتان نبود  واقعا اميدى به حضور مشهدى ها در ليگ برتر 
براى سال آينده نبود. اين روزها همه اركان مسئول و غير مسئول 
در استان بايد پاى كار بيايند تا شرايطى مهيا شود كه حداقل پديده 
در ليگ بماند. امروز اگر دســت به دست هم ندهيم سال ها بايد 
مثل استان هايى چون همدان و زنجان و سيستان حسرت بخوريم.

شفر: پس فردا به 
پرسپوليس فكر مى كنم!

ورزش: سرمربى تيم فوتبال استقلال 
با بيان اينكه تصميم داور براى دادن 
كارت به حسين حسينى سختگيرانه 
بود، گفــت: از پس فردا بــه بازى با 
پرسپوليس فكر مى كنم. وينفرد شفر 
گفت: يك تعريف بزرگ از تيم خودم. 
ما پيش از اين در ليگ قهرمانان آسيا 
در عمان و قطر بازى كرده بوديم و در 
اين مسابقه مقابل فولاد هم به خوبى 
جنگيديم. تمام بازيكنان شــخصيت 
بالايى دارند. سرمربى استقلال تصريح 
كرد: آرمين سهرابيان ابتدا دفاع چپ 
بود ولى سپس به دفاع وسط آمد و از 
عملكرد و اعتماد به نفسش خوشحالم.



گلايه هاى ملى پوش المپيكى تنيس روى ميز

عالميان: در پاركينگ تمرين مى كنيم
ايسنا: ملــى پوش المپيكى تنيس روى 
ايران گفت: براى پيشــرفت خودم  ميز 
بايد همه كارى انجام دهم و هزينه كنم 
و قرار است در سه مســابقه اروپايى به 

ميدان بروم.

هزينه هاى شخصى
نيمــا عالميــان دربــاره حضــورش در 
مسابقات بين المللى بيان كرد:  به همراه 
نوشاد و پدرم مشغول انجام تمريناتمان 
هستم. نوشاد براى تور جهانى قطر آماده 
مى شــود و من نيز با هزينه شخصى از 
23 اسفند در مسابقات لهستان، آلمان و 
اسپانيا كه پشت سر هم قراردارد، شركت 

مى كنم. 
البته ميعــاد لطفى، آرمــان حاجى ئى 
و محمــد علــى رويين تن هــم در اين 
مســابقات حضوردارند. با توجه به اينكه 
سيســتم كســب رنكينگ فدراســيون 
بايد در  جهانى تغيير كــرده بنابرايــن 
مســابقات بيشــترى شــركت كنيم. از 
آنجا كه اين سه مســابقه پشت سر هم 
بود من نيــز با هزينه شــخصى در آن 
شــركت مى كنــم. البتــه در حدفاصل 
برگزارى مســابقات هــم در كمپ هاى 
تمرينــى آلمان شــركت مــى كنيم از 
اين رو دركل فكر مى كنم ســفر خوب 

و پربارى باشد.

صعود 40 پله اى
ملى پــوش تنيس روى ميــز ايران در 
پاســخ به اين پرسش كه عملكردش در 
ســال96 چطور بود، تاكيد كرد: امسال 
دركل خــوب بــود. در رنكينگ جهانى 

130 بــودم كه توانســتم 40 پله صعود 
داشــته باشم. در ســال 97 مسابقات  و 
اردوها زياد است  و ان شاءاالله سال ديگر 
هم خوب باشــد و بتوانم كارهاى خوبى 

انجام دهم.
او در مــورد اينكه با توجــه رنكينگ 
جهانى انتظارات از او و برادرش براى 
كســب نتايــج بهتر بالا رفته اســت، 
گفــت: اينكه دو ايرانــى در رنكينگ  
قرار  بزرگســالان جهــان   100 زيــر 
گرفتنــد، به نظــرم كار بزرگى بود و 

براى اولين بار بــود چنين اتفاقى رخ 
مــى داد. البته توانايــى اين را داريم 
كــه در بين 50 نفــر اول جهان قرار 
بگيريــم امــا متاســفانه يــك مقدار 
امكانــات ضعيف اســت. انتظارات بالا 
رفته  اما با اين تمريناتى كه ما داريم 
نبايــد انتظارات بالا باشــد مگر اينكه 
در كمپ هاى خارجــى تمرين كنيم. 
شرايط تمرينى مان خوب است اما در 
ســطح بالايى نيســت چراكه هنوز در 

مى كنيم. تمرين  منزلمان  پاركينگ 

تمرينات شرقى
ايــران در  پينگ پنــگ بــاز المپيكى 
مورد حضــور مجدد حريفــان تمرينى 
از كره و چين در ايــران بيان كرد: اين 
بازيكنان كــره اى كه به ايــران آمدند 
بيشــتر در ليگ بــازى كردنــد از اين 
رو نشــد آنچنان از آنها اســتفاده كرد و 
بعد از آن هم به كشورشــان برگشتند. 
اگر قبل از مســابقات جهانى هم دوباره 
بازيكنان چينى و كره اى به ايران بيايند 

خوب است.

خبر

هفته 28 ليگ برتر انگليس
منچستريونايتد - چلسى

يكشنبه/ ساعت: 17:45 زنده از شبكه ورزش

فينال جام اتحاديه انگليس
منچسترسيتى - آرسنال

يكشنبه/ ساعت: 20:00 زنده از شبكه سه

هفته 27 لوشامپيونا فرانسه
پارى سن ژرمن - مارسى

يكشنبه/ ساعت: 23:30 زنده از شبكه سه

هفته 25 لاليگا اسپانيا
سويا - اتلتيكومادريد

يكشنبه/ ساعت: 23:15 زنده از شبكه ورزش

ورزش در سيما

11

رئيس اتحاديه جهانى 
كشتى: شايد ايران قربانى شود

ورزش: لالوويچ ، رئيس اتحاديه جهانى كشتى معتقد است جريمه 
ســبكى براى عليرضا كريمى و مربى اش در نظر گرفته شده اما تكرار اين 

اتفاقات عواقب و جرايم ســنگينى براى كشــتى و حتى ورزش ايران در پى 
خواهد داشت. لالوويچ همچنين اعلام كرد IOC به دقت پرونده عليرضا كريمى 
را دنبال كرده اســت. نناد لالوويچ، رئيس اتحاديه جهانى كشتى در گفت وگو با 
ايسنا در مورد محروميت عليرضا كريمى و مربى اش توضيحاتى را ارائه و تاكيد 
كرد: در صورت تكرار چنين اتفاقاتى، كشتى ايران با محروميت هاى سنگين 
مواجه خواهد شد. لالوويچ در رابطه با تلاش فدراسيون كشتى ايران براى 

اختصاص حداقل محروميت براى نمايندگانش، گفت : رسول خادم يكى 
از اعضاى سازنده و با انگيزه هيئت رئيسه اتحاديه جهانى كشتى  

اســت. رويكرد خادم دســتاوردهاى برجسته اى براى 
كشــتى ايران و همچنين روابط بين الملل 

كشتى ايران داشته است.

«كيانوش» بازهم به 
اردوى وزنه بردارى نرفت

ورزش: در حالــى كــه نزديك به 80 روز قبل مســابقات جهانى 
وزنه بردارى 2017 در آمريكا به پايان رسيد، از ديروز بار ديگر پولادمردان 

براى مسابقات سال آينده تمرينات خود را آغاز كردند.همانطور كه پيش بينى 
مى شد اكثر چهره هاى مطرح و مدعى تيم ملى ايران در تمرينات حضور پيدا 
كردند؛ اما خبرى از كيانوش رستمى نبود. كيانوش رستمى كه در سال هاى 
اخير اصرار بر تمرينات انفرادى داشته، اين بار هم با وجود دعوت از سوى برخواه 
در اردوى تيم ملى حاضر نشده است.با اينكه در روزهاى اخير سرمربى تيم 
ملى و دبير فدراسيون از تدوين آيين نامه براى ملى پوشان حاضر در اردو 

خبر دادند و در واقع براى كيانوش رستمى خط و نشان كشيدند؛ اما 
بازهم اين وزنه بردار حاضر نشده زير نظر كادرفنى فعاليت كند.

بايد ديد واكنش فدراسيون به غيبت رستمى چيست 
و آيا او در روزهاى آينده حاضر مى شــود به 

اردوى تيم ملى برود يا خير.

گلايه هاى وزنه بردار 
دسته 105 كيلوى تيم ملى

ايسنا: وزنه بردار دسته 105 كيلوگرم ايران از بازگشت مجدد 
خود به اردوى تيم ملى خبرداد و البته از اينكه كميته ملى المپيك 

پيگير رســيدن مدال طلاى المپيك لندن به او نيست گلايه داشت. 
سعيد محمدپور درباره وضعيت خود بيان كرد: وضعيت مصدوميتم خيلى 
بهتر شده است.اكنون هم با آقاى برخواه سرمربى تيم ملى صحبت كرده ام 
تا تمريناتم را در اردوى تيم ملى انجام دهم. محمدپور در پاســخ به اين 
پرسش كه تكليف ارسال حكم قهرمانى و مدال طلاى المپيك برايش 
مشخص شده است يا خير، تصريح كرد: يك سال گذشته اما خبرى 

نشده است و به نظرم بايد ديگر خودمان پيگيرى كنيم و منتظر 
خبر IOC نباشيم. شايد چون مدت زيادى از المپيك لندن 

گذشــته ديگر مدال آن براى مسئولان ما اهميتى 
نــدارد يا چون بايد جايــزه اش را بدهند 

قضيه را پيگيرى نمى كنند. 
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شجاعى: سرپرست تيروكمان 
نمى شدم، فدراسيون جهانى 

حساس مى شد
مهر: سرپرست فدراسيون تيروكمان با تاكيد بر اينكه تمايلى 
براى پذيرش اين مســئوليت نداشــت، گفت: با اصرار وزارت 
ورزش و بــه خاطر دلايل شــان كه منطقى بود، مســئوليت 

سرپرستى را پذيرفتم.
محمدعلى شــجاعى با بيان اينكه شــخصاً تمايل زيادى به 
سرپرســتى در فدراســيون تير و كمان نداشتم، گفت: حتى 
دوبــار به محل وزارت ورزش رفتم و مخالفــت خود را با اين 
موضوع اعلام كرده و خواســتار معرفى فرد ديگرى به عنوان 
سرپرست فدراسيون شدم، اما تشخيص وزارت ورزش اين بود 
تا اين مسئوليت بر عهده من باشد و روى اين موضوع هم اصرار 
داشتند. البته كه مسئولان وزارتخانه دلايل خود را داشتند و 

دلايلشان درست هم بود.
سرپرست فدراسيون تير و كمان كه طى چهار سال گذشته هم 
رياست اين فدراسيون را عهده دار بود، در مورد اين دلايل يادآور 
شــد: اگر بعد از من، فرد ديگرى به عنوان سرپرست انتخاب 
مى شد، به طور حتم برنامه هاى مختص به خود را در دسترس 
كار قرار مى داد. بعد از آن هم كه انتخابات برگزار مى شد، رئيس 
منتخب مجمع با يكسرى برنامه هاى جديد و ويژه خود، امور 
كار را بر عهده مى گرفت و اين گونه فدراســيون در طول چند 
ماه دچار تغيير و تحولات زيادى مى شد. اما اينكه من در ادامه 
دوره رياســت چهار سال گذشته، سرپرستى فدراسيون را هم 
تا زمان انتخابات بر عهده دارم، باعث مى شــود از بهم ريختگى 
و نابســامانى هايى كه جابجايى هاى مديريتى ايجاد مى كند، 
جلوگيرى شــود؛ اين يكى از دلايل مســئولان وزارت ورزش 
بود. شجاعى در مورد ديگر دليل مورد تاكيد وزارت ورزش كه 
منجر به انتخاب وى به عنوان سرپرست فدراسيون تير و كمان 
شده، گفت: فدراسيون جهانى تأكيد دارد به اينكه جابجايى ها 
بايــد از طريق مجمع صورت بگيرد. بنابراين اگر فردى غير از 
من سرپرست فدراسيون مى شد، به طور حتم ورود مسئولان 
جهانى را به همراه داشــت و مطرح كردن اين سؤال از طرف 
آنها كه گزينه مديريتى جديد توسط چه نهادى انتخاب شده 
اســت؛ اين هم دليل ديگرى بود كه وزارت ورزش با استناد به 
آن، من را به عنوان سرپرســت فدراسيون انتخاب كرد. به هر 
حال با حضور من، خيلى از مسائل جهانى پوشش داده مى شود.

رقابت هاى انتخابى جام جهانى بسكتبال
امروز نبرد انتقامى ايران - عراق

ورزش: آمادگى ملى پوشان بسكتبال براى جبران شكست برابر  تيم 
ملى بسكتبال عراق تيم ملى در شرايطى آماده ديدار با عراق در پنجره 
دوم رقابت هاى انتخابى جام جهانى مى شــود كه بازيكنان اين تيم 
براى جبران شكست ديدار رفت، مصمم به كسب نتيجه هستند.  در 
ادامه مسابقات بسكتبال انتخابى جام جهانى 2019 چين و از پنجره 
دوم اين رقابت ها، تيم ملى بســكتبال ايران امروز در تالار بسكتبال 
مجموعه ورزشى آزادى به مصاف عراق مى رود. اين دومين ديدار ملى 
پوشان بسكتبال ايران برابر عراق در اين رقابت ها به حساب مى آيد. 
ديدار نخست تيم ملى بسكتبال مقابل عراق در آغاز پنجره نخست 
رقابت هاى انتخابى جام جهانى به ميزبانى عراقى ها برگزار شد كه 
طى آن ملى پوشان كشورمان با نمايش و عملكردى دور از انتظار برابر 

حريف متحمل شكست شدند.  

تست دوپينگ بازيكن واليبال 
مثبت اعلام شد

تست دوپينگ يكى از بازيكنان ليگ برترى واليبال مثبت اعلام شد. 
ماموران نادوى ايران همچون گذشته آزمايش نمونه ها در رشته هاى 
مختلف را در دستور كار قرار داده و در جريان برگزارى مسابقات ليگ 
برتر نمونه هاى مختلفى را اخذ كرده اند.در اين جريان تست دوپينگ 
يك ورزشكار مثبت اعلام شده. ظاهرا در جريان نمونه هاى اخذ شده، 

نمونه A تست دوپينگ ورزشكار فوق مثبت اعلام شده است. 

بعد از كسب اولين مدال طلاى هندبال زنان ايران
نورى: چشم انداز ما برنز آسيا است

ورزش: نايب رئيس زنان فدراســيون هندبــال مى گويد كه برنامه 
راهبردى فدراسيون هندبال اين است كه در چهارسال آينده به مدال 
برنز رقابت هاى قهرمانى آسيا دست يابيم. ميترا نورى در مورد اولين 
مدال دختران هندبال ايران در مســابقات غرب آسيا، اظهار كرد: ما 
تاكنون در هندبال زنان مدال رسمى نداشتيم. اين اولين مدال طلاى 
رسمى ما است. مدال هايى  كه در بازى هاى كشورهاى اسلامى كسب 
شده است، غير رسمى تعريف مى شود. مسابقاتى رسمى است كه در 

تقويم فدراسيون آسيايى و جهانى درج شده باشد.

قطر در خطر از دست دادن 
ميزبانى جام جهانى 

بر اساس گزارش منتشر شده در نشريه «سان»، قطر در خطر از دست 
دادن ميزبانى جام جهانى 2022 است.

قطر به شــدت از سوى فعالان حقوق بشر به خاطر رفتار با كارگران 
شــاغل در پروژه هاى نيمه كاره جام جهانى، شرايط ناايمن كارگران، 
دستمزد پايين آنها، كشته شدن چند كارگر در جريان پروژه هاى جام 

جهانى و به اتهام برده دارى مدرن تحت فشار است.
در كنار اينها نســبت بــه وضعيت آب وهواى اين كشــور به هنگام 
برگزارى بازى هاى جام جهانى 2022 انتقاداتى وارد اســت، هرچند 
قطرى ها قول رســاندن دماى ورزشــگاه ها به حد مطلوب به هنگام 

ميزبانى از اين مسابقات را داده اند.
بر اســاس اين گزارش در صورتى كه ميزبانى از قطر گرفته شــود، 
دو كشــور انگليس و آمريكا گزينه هاى ميزبانى جام جهانى 2022 

خواهند بود.

امين غلام نژاد: دومين جدايى پل پوگبا ازمنچستريونايتد 
عجيــب تر و غيرمنتظره تر از اولين جدايى خواهد بود. ژوزه 
مورينيو به نيمكت نشين كردن ستاره فرانسوى يونايتد ادامه 
مــى دهد و تكرار اين عادت در بازى رفت در برابر ســويا در 
مرحله يك هشتم نهايى ليگ قهرمانان، شايعات جديدى در 
مورد خداحافظى پوگبا از يونايتد در پايان فصل ســرزبان ها 
انداخته اســت.  پوگبا در آن ديدار تنهــا بعد از مصدوميت 
اررا به تركيب تيم اضافه شــد. بعد از اينكه او دراولين فصل 
مورينيــو در اولدترافورد يكى از مهره هاى مورد علاقه آقاى 
خاص دراين تيم نام گرفت، از چند ماه پيش بازدهى هافبك 
فرانســوى با افت محسوسى روبرو اســت. مربى پرتغالى كه 
ابتدا در مقــام دفاع از پوگبا برآمده بــود، حالا خودش هم 
ديگر به بازيكن سابق يووه كه درسال 2016 با 100 ميليون 
يورو به انگليس بازگشته بود، اعتمادى ندارد. رابطه مورينيو 
و پوگبا روز به روز تيره تر شــده و رايــولا مديربرنامه هاى 
بازيكن فرانســوى را مجبور كرده كه دنبال مقصد جديدى 

براى او باشد. 

جابجايى احتمالى با بيل؟
سان در گزارشى نوشته كه ورود الكسيس سانچس كه دستمزد 
به مراتــب بالاترى از پوگبا دريافت مى كنــد، علاوه بر دلايل 

تكنيكى از جمله عوامل بروز اين بحران هستند. رايولا از وقتى 
كه سانچس به يونايتد آمده از مسئولان اين تيم خواسته بود تا 
تغييراتى در قرارداد و دستمزد پوگبا ايجا كنند كه درخواست او 
رد شد. به همين دليل او بلافاصله با رئال مادريد تماس گرفت 

تا مسير ديگرى را براى خروج او از اولدترافورد طراحى كند. به 
خصوص كه بيرون ماندن هاى گرت بيل از تركيب رئال مادريد 
هم باعث شده تا شايعاتى در مورد احتمال جابجايى اين دو در 
تابستان پيش رو بين دو تيم شكل گيرند. البته مادريدى ها اين 

شايعه را تكذيب مى كنند. ولى يونايتد هم گزينه هاى احتمالى 
را در صورت فروش پوگبا با مبلغى مناســب براى ســال آينده 
تحت بررسى دارد. آنها هم اكنون براى جذب نيكولا مورو ستاره 
19 ســاله دينامو زاگرب كه در كرواسى از او به عنوان مودريچ 
جديد ياد مى كنند، درصف ايســتاده اند. ازسوى ديگر روزنامه 
آاس اسپانيا خبر داده كه سه بار نيمكت نشينى گرت بيل ولزى 
در چهار بازى آخر او و ورود به زمين در حين برگزارى مسابقه 
و بــه خصوص در باربر لگانس به رغم مصدوميت كريســتيانو 
رونالدو هيچ توجيهى به جز بروز تنش بين دوطرف ندارد. زيدان 
كه لوكاس واســكس را به ستاره سابق تاتنهام ترجيح داده در 
مورد ايــن انتخاب گفته بود كه او از بيــل رضايت كامل دارد 
و منتظراســت تا او به شــرايط ايده آل جسمانى نزديك شود 
تا درمورد اســتفاده از او درتركيب تيمش تصميم گيرى كند. 
از ســوى ديگر بيل از اين شرايط به ســتوه آمده است. دراين 
گزارش آمده كه مقابل پى اس جى در ليگ قهرمانان، نارضايتى 
او به وضوح مشهود بود و او در پايان مسابقه بدون دست تكان 
دادن بــراى هواداران با ديگر اعضاى تيم به رختكن برگشــت. 
مورينيو هرگز تمايل خود براى خريد بيل را پنهان نكرده است. 
تا تابســتان زمان زيادى باقى است ولى يونايتد و رئال از حالا 
خــود را براى يك جابجايى غيرمنتظــره و غافلگيركننده بين 

اولدترافورد و سانتياگوبرنابئو آماده مى كنند.

تنش بى پايان بين ستاره فرانسوى و مورينيو

«پوگبا» و « بيل»معاوضه مى شوند؟
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میزان: علی سلیـمانی 
بازیگر »تنگـــــــــه 
ابوقریب« درباره دلیل 
محبوبیــت این فیلم 
میان نوجوانان گفــت: 
همانطــور کــه بهرام 
هم  کارگردان  توکلی 
اشاره کرده است، »تنگه ابوقریب« فیلم نسل آینده 
است. وی در همین راستا ادامه داد: نسل دهه هشتاد 
به بعد باید با سینمای دفاع مقدس آشنا شود. این 
نسل باید بداند چه اتفاقاتی برای رزمندگان هشت 
سال دفاع مقدس افتاده است. نسل جدید وقتی این 
نوع فیلم ها را ببیند کاملاً متوجه خواهد شد که برای 
آرامش حال حاضرمان چه رشادت هایی شده است. 
»تنگه ابوقریب« به شــدت فیلمی  بومی  است. این 
فیلم از لحاظ کیفی در ســطحی است که می تواند 

موفقیت های بین المللی هم پیدا کند.

تنگه ابوقریب، فیلم نسل آینده
فارس: کامبیز دیرباز 
پذیرش ریسـک بازی 
در تلویزیون را به سبب 
مخاطبان فراگیرتر آن، 
از سینما  بالاتر  بسیار 
دانســــت و گفـــت: 
تلویزیــون به نظر من 
حتی بیشتر از سینما روی لبه تیغ راه می رود و اتفاقاً 
خیلی خطرناک تر است و اگر بازیگری در تلویزیون 
خوب بازی نکند، در این هنر سقوط خواهد کرد. وی 
افزود: با این که اولین فیلمم در سینمای حرفه ای به 
سیمرغ بازیگری رسید ولی سیمرغ سلیقه ای است و 
من افتخاری بزرگ تر از سیمرغ دارم و آن اینکه مردم 
مــرا می خواهند و اگر این مردم مرا نخواهند امکان 
ندارد که بتوانم بازی کنم و مرا از سینما و تلویزیون 
بیرون می اندازند. همیشــه وقتی کارهای خودم را 

تماشا می کنم، فقط ایرادهای خودم را می بینم.

تلویزیون خیلی خطرناک تر است
مهــر: ولـــــی الله 
شــیراندامی بازیگــر 
ســینما، تئاتـــــر و 
تلویزیون بــــه دلیل 
شکســتگی استخوان 
بــازو در منــزل خود 
بســتری اســت و در 
انتظار تشــخیص پزشــک معالج درباره چگونگی 
بهبود این وضعیت است. شیراندامی درباره وضعیت 
جســمانی خود گفت: به دلیل بیماری دیابت پایم 
زخم شده بود که بعد از طی دوره درمانی خوب شد 
و بعد از چند ماه بستری بودن خود را آماده حرکت 
و فعالیت می کردم که به شدت روی زمین افتادم و 
استخوان بازویم شکست. یک شب از پهلو به زمین 
افتادم و استخوان بازویم دچار شکستگی شدید شد. 
حدود ۲ ماهی دســتم در گچ بــود و بعد از آن که 

باز شد تحت نظر دکتر معالج در بیمارستان هستم.

در انتظار تشخیص پزشک
میزان: محمـــــــد 
و  مسلمی  بازیگــــر 
کارگردان تلویزیـــون 
گفت: برنامــه »خوش 
و بش« در ۵۲ قسمت 
۶۰ دقیقــه ای بــرای 
گروه خانواده شبکه دو 
سیما اســت که از ۱۰ اسفندماه ضبط آن را شروع 
می کنیم. وی افزود: این مجموعه در قالب نمایشنامه 
و قصه با یک ساختار جدید به مسائل و مشکلات از 
جمله ازدواج، طلاق، کلاهبرداری و اعتیاد می پردازد. 
ساختار این برنامه جدید است و شاید کمتر در سیما 
شاهد چنین ساختاری بوده ایم .»خوش و بش« به 
احتمال زیاد از اواخر اسفندماه در پایان هر هفته در 
روزهای پنج شنبه و جمعه پخش خواهد شد. این 
برنامه با حمایت نیروی انتظامی و سازمان پیشگیری 

قضایی تولید می شود.

عموهای فیتیله ای با »خوش وبش« 

کوتاه و خواندنی

 ایبنا: اشرف بروجردی رئیس سازمان اسناد و کتابخانه ملی با اشاره به رویکرد دولت 
در جلوگیری از خروج کتاب های خطی از کشــور، گفت: ۲۰ میلیارد تومان بودجه 
برای این امر تخصیص یافته و این کتاب ها به مخازن کتابخانه ملی برگشته است که 
در تاریخ کتابخانه ملی بی ســابقه بوده است. علاوه براین تلاش های قابل توجهی در 
مرکز آرشــیو ملی ایران با هدف ایجاد فضای امن برای حفظ، نگهداری و جلوگیری 
از ضایعات از نظر ایمن سازی و به  روز رسانی انجام شده است. بروجردی درباره تعامل 
میان کتابخانه های بزرگ کشور گفت: قرار است طرحی را با عنوان »مهتاب« راه اندازی 
کنیم که به دنبال آن تعامل و ارتباطات وسیع تری میان کتابخانه های بزرگ کشور 
به وجود آید تا زمینه تبادل اطلاعات منابع فراهم شود.  وی با اشاره به ثبت جهانی 
آثار فاخر نویسندگان ایرانی تأکید کرد:یکی از سیاست های سازمان اسناد و کتابخانه 
ملی،در اختیار داشتن همه منابع فارسی و به ثبت جهانی رساندن آن ها است. کمیته 
ملی حافظه جهانی که دبیرخانه آن در سازمان اسناد  کتابخانه ملی قرار دارد، موظف 

است آثار برجسته و منحصر به فرد جمهوری اسلامی را ثبت جهانی کند. 

کتاب

خرید 20 میلیارد تومان 
نسخه خطی

تسنیم: سیدعباس صالحی وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی  در مراسم اختتامیه دهمین 
جشنواره بین المللی تجسمی  فجر با بیان اینکه کشور ما دارای تاریخچه هنری غنی  
است؛ خاطرنشان کرد: امروز هنرهای تجسمی  ما امکان حضور ایران برای گفت وگوی 
فرهنگی را در عرصه جهانی فراهم می کند و این برای ما فرصت بزرگی اســت. در 
حال حاضر هنرهای تجسمی ایران منحصر به تهران نیست و ما شاهد خلاقیت های 
هنرمندان تجسمی  در تمامی  استانهای کشور هستیم. وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی 
افزود: هنرهای تجسمی از گستره فرمی و مفهومی برخوردار و دارای ویژگی ارتباط 
بی واســطه با مخاطب و به دلیل دارابودن زبان تصویری، بی نیاز از ترجمه هســتند. 
ویژگی هنرهای تجسمی، فرصتی برای هنر و به طور خاص هنر ایرانی است چراکه 

ایرانیان در هنرهای تجسمی و رشته های خوشنویسی، نگارگری و ... طلیعه دارند.
وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی با اشاره به ضرورت تلاش برای تبدیل هنرهای تجسمی 
به کالای فرهنگی، اذعان کرد: کالای فرهنگی تجسمی نباید فقط به قشر مرفه جامعه 

تعلق داشته باشد بلکه می بایست مورد مصرف عموم مردم قرار بگیرد.

تجسمی

کالای تجسمی  نباید 
مختص قشر مرفه باشد

قاب عکس

نمایشگاه عکس »آینه های بی زنگار« در حوزه هنری
عکس: مرتضی رحمانی فرزاد

گفت و گو

مشاور معاون علمی و فناوری ریاست جمهوری 
در گفت وگو با قدس تأکید کرد

استارتاپ ها  پیوست فرهنگی می خواهند
کهندل    زهره  هنر/  و  فرهنگ   
با اینکه اتفاقی جدید است اما بسیاری 
از مــا از آن بهره می بریــم و کم کم 
فرهنگ اســتفاده از آن، در بین مردم 
جا باز کرده است. استارتاپ ها یا کسب 
و کارهای نوین که در بســتر فضای 
مجازی، ارائــه خدمت می کنند طی 

یکی دو سال  اخیر توسعه یافته که نمونه فراگیر آن، تاکسی های اینترنتی 
است. اما آیا قوانین هم مطابق با این پیشرفت، تدوین و تصویب شده اند؟ 
در گفت وگو با دکتر پرویز کرمی، مشــاور معاون علمی  و فناوری ریاست 

جمهوری به بررسی این موضوع پرداختیم که مشروح آن را می خوانید.

 برخی از کارشناسان با توجه به نقاط ضعف استارتاپ ها،معتقدند 
آن چه در بستر فضای مجازی اتفاق می افتد، آسیب زاست، شما با 

این نظر موافقید؟
سوءتفاهم ها و عدم آگاهی درباره استارتاپ ها می تواند به این حوزه ضربه 
بزند. زمانی جامعه ما موفق می شــود که کمک کنیم کم ترین آســیب 
به مردم برســد. اگر مردم احســاس کنند که وجود استارتاپ ها به نفع 
آنهاست، خودشان از آن حمایت می کنند و اگر استارتاپ ها باعث آسیب 
به مردم شود، مردم مایل به رشد آن نیستند. بهترین کمک توسط خود 

استارتاپ ها و رسانه های جمعی اتفاق می افتد. 

 استارتاپ ها نیاز به قانون گذاری دارند؟
قطعاً اما معمولاً تغییرات در جامعه اتفاق می افتد و بعد برای آن مناسبات، 
قانون می نویسند. برای موضوعاتی که در حوزه تغییر و نوآوری است، اگر 
قوانین متناسب با شــرایط موجود، تصویب نشود، ممکن است دست و 
پاگیر هم باشــند بنابراین باید متناسب با رشد آن موضوع، قوانین به روز 

شوند. 

 پیوست فرهنگی و اجتماعی استارتاپ ها چقدر ضرورت دارد؟
من بارها روی این موضوع تأکید کرده ام که پیوست فرهنگی و اجتماعی 
استارتاپ ها باید دیده شــود. نمی توان موضوعی را در جامعه تغییر داد 
بــدون اینکه به جوانب مثبــت و منفی آن فکر کرده باشــیم. مدیران 
اســتارتاپ های موفق باید کمک کنند ضوابط و قوانینی با نگاه به منافع 
جمعی، نوشته شود و پیشنهادهایشان را برای رفع مشکلات ارائه دهند 
چون هر اســتارتاپی در موضوع خودش، جدید اســت و شاید مجلس و 
دولت نسبت به آن اشراف کاملی نداشته باشند. بنابراین استارتاپ ها هم 
باید در این زمینه به ما کمک کنند. در نظرگرفتن پیوســت فرهنگی و 
اجتماعی در سیاست گذاری کلان ضرورت دارد و برای اینکه نگاه دولت و 
نهادهای حاکمیتی هم به موضوع استارتاپ ها نزدیک باشد، ذی نفعان هم 
باید درباره اثرات فرهنگی و اجتماعی آن استارتاپ، پای کار بیایند مثلا 
در مورد تاکسی های اینترنتی، مجادلات و مناقشات زیادی در کشورهای 
دیگر داریم، هنوز هم در آمریکا، بین تاکســی های اینترنتی نیویورک و 
تاکســی های قدیمی  مناقشــاتی وجود دارد، در هندوستان، سنگاپور و 
آرژانتین هم همینطور. برای اینکه از این مناقشات دور بمانیم باید نقاط 

قوت و ضعف و پیشینه مطالعاتی مان در این زمینه، بیشتر شود. 

 آیا انحصاری شدن برخی اســتارتاپ ها در یک حوزه، باعث 
نمی شود که فقط بخشی خاص از آن موضوع منتفع شود؟

اگر منظور از انحصاری شدن این باشد که شرکتی، ایده ای را خودش اجرا 
کند و باعث شود که هر افزایش و کاهشی را به دلیل انحصاری بودنش، 
پیاده کند مخالف آن هستیم. ضمن اینکه استارتاپ ها باید خودشان رشد 
کنند و از رانت استفاده نکنند، هیچ مرجع دولتی و حکومتی نباید باعث 
ایجاد رانت شــود. البته در فضای استارتاپی، این موضوع بسیار کم اتفاق 
می افتد چون استارتاپ ها با کارشان در بازار رقابت، رشد یا افت می کنند. 
دولت و مجلس هم باید قوانینی در این زمینه داشته باشند تا از انحصاری 
شدن برخی استارتاپ ها جلوگیری کنند. در کشورهای پیشرفته قوانین 
ضد انحصار داریم، اگر استارتاپ یا شرکتی آنقدر قدرتمند شود که بتواند 
سایر رقبا را از میدان به در کند، بنابر قوانین، دولت می تواند بر آنها نظارت 

داشته باشد.
 

 استارتاپ های حمل و نقل، تقلیدی از نمونه های خارجی است. 
آیا نیازمند استارتاپ های بومی  هستیم؟

وقتی ایده ای به ذهن شما می رسد همزمان 7۵ نفر در دنیا دارند روی آن 
ایده، فکر می کنند بنابراین ایده ها قابل زندانی شدن نیستند و ایده ای که به 
ذهن شما می رسد، همزمان ده ها نفر دارند روی اینکه چطور به محصول 
تبدیل شــود، فکر می کنند در این بین، کسی موفق است که آن ایده را 
زودتر و بهتر تبدیل به عمل کند. ایده تاکسی های اینترنتی یا »اوُر« چند 
سال است که در کشــورهای دیگر وجود داشت ولی مهم این است که 
کسی آن را در داخل کشور، اجرایی و بومی سازی کند. بسیاری از ایده ها 

در کشورهای دیگر وجود دارد و می توان آن ها را به کشور آورد.
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فرهنگ و هنر

فیلمسازان در گفت و گو با قدس تأکید کردند

سینمای کودک در راه رقابت با سینمای بدنه 
 فرهنگ و هنــر/ صباکریمی   ژانر کودک 
بخش مهجوری از سینماست که هیچ گاه همچون 
دیگر بخش ها رشــد و گسترش نداشته است و 
شاید عمده ترین دلیل آن، عدم حمایت پیوسته 
بخش دولتی و خصوصی از این ژانر چه در بخش 
تولید و چه در توزیع و اکران بوده است. اما سؤال 
اصلی اینجا مطرح می شود که آیا سینمای کودک 
توانایی رقابت با سینمای گیشه را دارد و می تواند 
گلیم خودش را از آب بیرون بکشد؟ فروش بیش 
از سه میلیاردی »قهرمانان کوچک« و استقبال 
خوب از این فیلم در کنــار دیگر فیلم هایی که 
اخیراً در ژانر کودک ساخته شده و مورد استقبال 
قرار گرفته، می تواند فضای رقابتی میان سینمای 

گیشه و کودک را کلید بزند. 

 رغبت تهیه کنندگان به سرمایه گذاری
نویسنده  قناعت،  حسین 
و کارگــردان ســینما در 
توانایی سینمای  خصوص 
کودک در تقابل با سینمای 
بدنه و میزان موفقیت این 

ژانر در گیشــه می گوید: تجربه دو فیلم »دزد و 
پــری« و »قهرمانان کوچک« به عنوان دو نمونه 
از کارهای خودم نشان می دهد که ما اگر بتوانیم 
با تأکید بر مخاطب، بــه آن ها احترام بگذاریم و 
فیلمی  برای سرگرمی  بسازیم مخاطبان نیز از آن 
استقبال می کنند و فیلم را می بینند. »قهرمانان 
کوچک« به فروشی نزدیک به سه میلیارد تومان 
دســت پیدا کــرد در حالی کــه در زمان اکران 
دوهفته تعطیلی داشتیم و زودتر از زمان مقرر هم 
اکرانش به پایان رســید در حالی که می توانست 
ادامه پیدا کند و ما پیش بینی می کردیم این فیلم 

تا 4 میلیارد هم فروش داشته باشد.
قناعت افزود: با این اوصاف، بله من فکر می کنم 
حتما سینمای کودک می تواند با سینمای گیشه 
رقابــت کند و اگر فیلم خوب و ســرگرم کننده 
ســاخته شــود که در آن آموزش به بچه ها هم 
وجود داشته باشد و مؤلفه هایی را در نظر بگیریم 
که سینمادار هم برای اکران فیلم رغبت داشته 

باشــد، حتماً اتفاق های خوبی در اکران خواهد 
افتاد و پل ارتباطی خوبی میان مردم و ســینما 
برقرار می شــود. وی در پاسخ به این پرسش که 
اقبال تهیه کنندگان نسبت به ساخت فیلم کودک 
چگونه اســت، می گوید: تولید فیلــم موفق به 
نگاهی بستگی دارد که به کودک و نوجوان امروز 
می شــود. به طور مثال من در جشنواره امسال 
فیلمی  دیدم که شکل فضا، لباس و نوع طراحی 
صحنه به گونه ای بود که حدس می زدم این فیلم 
در اکران فروش نداشته باشد. واقعیت این است 
که بچه های امروز با نسل های قبل فرق می کنند 
بنابراین ما هم باید سعی کنیم حرف تازه بزنیم و 
آن را بــا زبانی تازه به کار ببریم چرا که بچه های 
امروز با ریتم و تصویر آشــنا و بسیار باهوشند و 
باید ســعی کنیم حرف های تازه و مناسبی برای 
آن ها داشــته باشیم.خوشــبختانه در سال های 
اخیر عده ای از تهیه کنندگان راغب شــده اند و 
در کارهای کودک ســرمایه گذاری می کنند که 
امیدواریــم این اتفاق بیشــتر بیفتد و فیلم های 

کودک همپای فیلم های بزرگسال رواج پیدا کند.

 تا ارتقای سینمای کودک فاصله داریم
فــرزاد اژدری کارگردان و 
فیلمنامه نویس ژانر کودک 
و نوجوان درباره رویارویی 
گیشه  و  کودک  سینمای 
می گوید: واقعیت این است 

که اتفاقاً سینمای کودک قابلیت و توان رقابت و 
برابری با سینمای بدنه را دارد. این اتفاقی است 

که در کشورهای دیگر و به ویژه هالیوود هم افتاده 
و کاملا هم جا افتاده است اما رسیدن به چنین 
فضایی ابزار و وسایلی را می طلبد. فراموش نکنیم 
که فیلم خوب، تماشــاگر را به سالن ها می آورد 
و نباید بچه ها را دســت کم بگیریم و در ساخت 
فیلم کم  کاری صورت بگیرد. خارج از سینما هم 
نهادهای دولتی، سیاست های حاکم و مردم نقش 
مؤثر و تعیین کننــده ای دارند. به طور مثال اگر 
مردم حضور مؤثر داشته باشــند قطعاً دولت را 

تشویق به حمایت بیشتری می کنند.
وی در ادامــه می گوید: اتفاقی که در چندســال 
اخیر افتاده این است که فیلم های بهتری در حوزه 
سینمای کودک ساخته شده است و این موضوع 
هم از حضور فیلمسازان جوان و تزریق رویکرد و 
دیدگاه های جدید نشأت می گیرد. از سویی دیگر 
انیمیشن وارد سینمای ما شده است و استفاده از 
فضای مناسب برای پخش و اکران شکل بهتری 
پیدا کرده اســت؛ البته که ما تا ارتقا و پیشرفت 
فاصله بسیاری داریم ولی می توان حرکت در این 

مســیر را با همکاری مردم و سینماگران سرعت 
بخشید. اژدری یادآور می شود: برخی از فیلم هایی 
که ظاهراً کمدی هســتند اما به لحاظ ساخت و 
محتوا سخیفند، مورد توجه بیشتری قرار می گیرند 
فقط صرف سرگرمی  ساخته شده اند در حالی که 
سینما هنر است و تنها پرداختن به سرگرمی   در 
آن مورد توجه نیست. زمانی می توان گفت یک اثر 
ماندگار است که از ساخت آن مدت زمانی بگذرد. 
شــاید فیلمی که در دوران کودکی و نوجوانی ما 
ساخته شده و آن روزها برای ما بسیار خاطره انگیز 
اســت اصلاً مفهومی برای کودکان امروز نداشته 
باشد و فقط از دید ما ماندگار است چون متعلق 
به آن زمان است و حرف هایش برای نسل امروز 
کهنه و قدیمی است. ضمن این که نیاز بچه های 
امروز با دیــروز قطعاً متفاوت اســت. فیلم های 
حال حاضر هم باید ده ســال دیگر مورد بررسی 
قــرار بگیرند تا میزان اهمیت و ماندگاری شــان 
مشــخص شــود. از ســویی دیگر من به عنوان 
کارگــردان باید خودم را ارتقا دهم و بدانم بچه ها 
چه نیازی دارند که براســاس همان فیلم بسازم. 
کارگردان فیلــم »عملیات مهدکودک« در پایان 
در خصوص جایگاه سینمای کودک در سینمای 
امروز می گوید: به نظرم سینمای کودک در حال 
پیدا کردن خودش اســت. جشنواره فیلم کودک 
امسال بســیارخوب بود و چند فیلم انیمیشن با 
سرمایه گذاران شــخصی در آن حضور داشتند. 
ضمن این که این ســینما هم جــای خودش را 
کم کم در ســینمای بدنه باز می کند و به مردم 
می گوید فیلم های ایــن ژانر را هم ببینید. علاوه 
بر این مردم به چنین خوراکی نیاز دارند و وجود 
فیلم های انیمیشن در سوپرمارکت ها نشانه ای از 
تقاضای چنین آثاری است. اگر علاقه مندیم نسل 
آینده خوب باشد باید سرمایه گذاری کنیم و نباید 
منتظر دولت باشیم بلکه باید این تغییر به دست 
خودمان اتفاق بیفتد. اگر فیلمنامه خوبی داشته 
باشیم، سرمایه گذار خوب هم پیدا می شود و من 
فکر می کنم این رکود درحال از بین رفتن است 
و شواهد نشان می دهد سینمای کودک به رشد 

خوبی خواهد رسید.

دیدگاه

خاصه خرجی کشورهای حاشیه خلیج فارس در عرصه هنر چه دلایلی دارد؟
وقتی هنر را هم با دلار می خرند

 فرهنگ و هنر/ زهرا گریبان  
اینطــور به نظــر می رســد که 
کشورهای حاشیه خلیج فارس به 
هول و ولای ســاخت موزه های بزرگ و متعدد 
افتاده اند؛ موزه هایی که طراحان و معماران آن ها 
از میان برندگان برجســته ترین جوایز معماری 

انتخاب شده اند.
این کشــورها در این مسیر با برخی مؤسسات 
فرهنگی غرب نیز اقدام بــه همکاری کرده اند. 
قطر علاوه بر موزه هنرهای اسلامی  که در سال 
۲۰۰8 افتتاح شد و در میان موزه های معاصر بی 
نظیر است، ســاخت دو موزه دیگر را آغاز کرده 
است که یکی از آن ها»موزه ملی قطر« است که 
در سال آینده بازگشایی خواهد شد. همچنین 
این کشــور تصمیم دارد فضای بسیار بزرگی را 
در ســاحل قطر به فعالیت هــای آزادانه هنری 

اختصاص دهد.
ابوظبی پایتخت امارات عربی متحده نیز امسال 
میزبان  بازدیدکنندگان بیشماری خواهد بود که 
برای دیدار از »موزه لوور« به این کشور خواهند 
آمد. موزه لوور ابوظبی نخستین موزه مشابه موزه  

لوور پاریس در یک کشور خارجی است. تصمیم 
برای ساخت این موزه در سال ۲۰۰7 قطعی شد 
و ابوظبی در ازای ۱ بیلیون یورو، امتیاز استفاده 
از نام »لوور« را از مــوزه لوور پاریس خریداری 

کرد. 

 در آرزوی تمدن
لوور ابوظبی قرار است مجموعه ای از آثار هنری 
و فرهنگی تمامی  کشــورهای جهان باشــد تا 
امکان آشنایی بازدیدکنندگان با فرهنگ و هنر 
سایر کشــورها درآن فراهم شود. البته در سال 
۲۰۰7 یعنی قریب به ده سال پیش و همزمان با 
پی ریزی سنگ بنای لوور، ابوظبی طرح ساخت 
دو موزه دیگر تحت عنــوان موزه »گاگنهام« و 
موزه »زاید« را نیز در برنامه خود قرار داد که به 
دلیل بحران جهانی اقتصاد در سال های ۲۰۰8 
تا ۲۰۰9 نتوانست در موعد مقرر از آن ها رونمایی 

کند. 
سخنگوی مؤسسه ســرمایه گذاری و پیشرفت 
ابوظبی در این باره گفته است سنگ بنای کلی 
گاگنهام پی ریزی شده است اما برای ساخت این 

موزه هنوز هیچ گونه قراردادی به امضا نرســیده 
اســت و خبر دقیقــی از زمان افتتــاح آن در 
دست نیست. همین امر در مورد موزه زاید نیز 
 صدق می کند. گاگنهام که طراحی آن برعهده 
»فرنک گری« بوده اســت، به عنوان موزه هنر 
و معماری معاصر کشــورهای آســیای غربی 
و جنوبی و آفریقای شــمالی برپا خواهد شد و 
موزه ملی زاید که »نورمن فاستر« و تیم هنری 
و اجرایی اش مســئولیت طراحی آن را برعهده 
دارند، به گفته سازندگانش »آیینه شکوه فرهنگ 
و تمدن ابوظبی« خواهد بود، البته جای سؤال 
هســت که کشوری که ســابقه تأسیس آن به 
صدسال نمی رســد، چگونه از تمدن و فرهنگ 
خود سخن می گوید. اما براستی این همه تقلا 

و هزینه برای چه؟

 کارشناسان چه می گویند؟
نظر کارشناســان در این باره متفاوت اســت. 
اکثریت قریب بــه اتفاق صاحبنظران معتقدند 
هدف کشــورهای حاشــیه خلیج فارس از این 
فعالیت های هنری، ایجاد تناسب میان چیزی 

است که خود عرب ها آن را »مدرنیته و اسلام« 
می دانند. همچنین، این کشــورها می خواهند 
چهره زشــت و خشــنی را که پس از واقعه ۱۱ 
سپتامبر از آن ها در ذهن مردم جهان ایجاد شد، 
با این خاصه خرجی ها ترمیم کنند اما مســئله 
اصلی درباره کشــورهای حاشیه خلیج فارس 
این اســت که آن ها پول زیادی دارند اما هنر و 
هنرمندانی که بتوان به آن ها تکیه کرد، ندارند. 
رقابت این کشورها با کشورهای دارای تمدن و 
سابقه در جهان اسلام مانند ایران، ترکیه و مصر 

باعث شده است به ساختن موزه و خرج کردن 
دلارهــای نفتی برای »خرید تمدن و فرهنگ« 

روی بیاورند. 
سیاســت خرید تمــدن و فرهنــگ، در ادامه 
سیاست های کشــورهای عربی حاشیه خلیج 
فارس است که برای جبران عقب ماندگی هایشان  
به دنبال اســتفاده هرچه بیشتر از منابع نفتی 
هستند، سیاستی که در حوزه امنیت نیز با خرید 
اسلحه و هواپیمای جنگی با قیمت های سنگین 

از کشورهای اروپایی و آمریکا دنبال می کنند.

آنچه می خوانید

اگر علاقه مندیم نسل آینده خوب 
باشد باید سرمایه گذاری کنیم و 
نبایــد منتظر دولت باشــیم بلکه 
باید این تغییر به دست خودمان 

اتفاق بیفتد
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